
Protokół Nr VII/11 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 25 maja 2011 r. o godz. 14.
00

.

Numery podjętych uchwał:

1. VII/82/2011 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok.
2. VII/83/2011 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
3. VII/84/2011 w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania
                           budżetu Miasta Racibórz za I półrocze.
4. VII/85/2011 w sprawie zatwierdzenia statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu
                          Opieki Zdrowotnej pn. Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób
                          Niepełnosprawnych.
5. VII/86/2011 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego
                          Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pn. Raciborskie Centrum
                          Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych za rok 2010.
6. VII/87/2011 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
7. VII/88/2011 w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola, dla których
                          organem prowadzącym jest Miasto Racibórz.
8. VII/89/2011 w sprawie uchylenia uchwały nr XXIV/442/2000 Rady Miejskiej 
                          w Raciborzu z dnia 30 sierpnia 2000 r. w sprawie powołania
                          Obywatelskiego Komitetu Odbudowy Zamku Piastowskiego 
                          w Raciborzu.
9. VII/90/2011 Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/647/2010 Rady Miasta
                           Racibórz z dnia 28 kwietnia 2010 r. w sprawie zasad wynajmowania
                           lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta
                          Racibórz.
10. VII/91/2011 w sprawie wyrażania zgody na zbycie terenu przyległego 
                          do nieruchomości zabudowanej budynkiem wielomieszkaniowym
                          Opawska nr 88.
11. VII/92/2011 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargowym
                           nieruchomości położonych w Raciborzu przy ulicy Grunwaldzkiej.
12. VII/93/2011 w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami dla
                          Gminy Racibórz na lata 2011-2014.
13. VII/94/2011 w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Racibórz.
14. VII/95/2011 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
15. VII/96/2011 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk
− Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
− Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka
− Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
− Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
− Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
− Naczelnik Wydziału Inwestycji

i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
− Naczelnik Wydziału Gospodarki

Miejskiej Urszula Sobocińska
− Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
− Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Marek Kurpis
− Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
− Naczelnik Wydziału Lokalowego Barbara Krzos - Kulasza
− Naczelnik Wydziału Spraw

Obywatelskich Dorota Fleszer
− Pełnomocnik Prezydenta

d/s   Społecznych Iwona Trzeciakowska
− Radca Prawny Marta Topór

 
Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Tadeusz Wojnar otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 18, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o zmianę planowanego porządku obrad zał. Nr 2: 
− wniosek Prezydenta Miasta o wycofanie z  porządku obrad projektu uchwały w sprawie nadania 

statutu Żłobkowi w Raciborzu przy u. Słonecznej 9.
− wniosek Prezydenta Miasta o uzupełnienie porządku obrad – zał. Nr 3:

1) Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Racibórz.
2) Uchwała w prawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

− wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:
1) Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
2) Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

Dodatkowo przekazał, że Prezydent Miasta przedłożył radnym autopoprawki do następujących 
projektów uchwał:

1) Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok,
2) Uchwała w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola, dla których organem 

prowadzącym jest Miasto Racibórz,
3) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/647/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 

kwietnia 2010 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Racibórz.
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Rada przy 18 głosujących radnych, 14 głosami za, 2 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższe wnioski.
Następnie Rada przy 18 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się 
przyjęła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Aktualizacja Kierunków Rozwoju Raciborza jako dokument operacyjny do Strategii Rozwoju 

Miasta Racibórz na la ta 2006 -2015.
5. Stan realizacji Strategii Rozwoju Miasta Racibórz na lata 2006-2015.
6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok.
7. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
8. Uchwała w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 

Miasta Racibórz za I półrocze.
9. Uchwała w sprawie zatwierdzenia statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej pn. Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.
10. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej pn. Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych za 
rok 2010.

11. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
12. Uchwała w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola, dla których organem 

prowadzącym jest Miasto Racibórz.
13. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały nr XXIV/442/2000 Rady Miejskiej w Raciborzu z dnia 

30 sierpnia 2000 r. w sprawie powołania Obywatelskiego Komitetu Odbudowy Zamku 
Piastowskiego w Raciborzu.

14. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/647/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 
kwietnia 2010 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Miasta Racibórz.

15. Uchwała w sprawie wyrażania zgody na zbycie terenu przyległego do nieruchomości 
zabudowanej budynkiem wielomieszkaniowym Opawska nr 88.

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargowym nieruchomości 
położonych w Raciborzu przy ulicy Grunwaldzkiej.

17. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami dla Gminy Racibórz 
na lata 2011-2014.

18. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Racibórz.
19. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
20. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz. 
21. Interpelacje, zapytania i wnioski.
22. Zakończenie sesji

Ad 2. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 18 głosujących radnych, 16 głosami za, 2 przeciw i 0 wstrzymujących się przyjęła 
Protokół Nr VI/11 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 27 kwietnia 2011 r. 

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał Przew. RM bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta 
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obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. Następnie przed-
stawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami – zał. Nr 5 
do protokołu.

Ad 4. Aktualizacja Kierunków Rozwoju Raciborza jako dokument operacyjny do Strategii
          Rozwoju Miasta Racibórz na la ta 2006 -2015.
Ad 5. Stan realizacji Strategii Rozwoju Miasta Racibórz na lata 2006-2015.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że na Komisji GMOŚiBP w zakresie Aktualizacji Kierunków 
Rozwoju Raciborza radni przedstawili następujące uwagi, zapytania i wnioski:
1) wnioskowano aby na st. 11, zadanie numer 21 wykreślić ponieważ to samo zadanie jest pod 

numerem 22,
2) proponowano aby na str. 23 do zadania numer 6 – Edukacja ekologiczna wpisać nowe 

zadanie o nazwie “ Utworzenie “Ogrodu Nauki” przy ul. Chłopskiej 1”,
3) proszono aby poczynić starania w kierunku remontu drogi znajdującej się między ulicą 

Pomnikową i Polną,
4) wnioskowano aby na stronie 24, po zadaniu numer 7 proponuje wpisać nowe zadanie numer 

8 - “Łężczok”(parking),
5) proponowano aby na stronie 26, do zadania numer 20 dopisać “budowa ścieżki rowerowej”,
6) proponowano aby na stronie 27, w zadaniu numer 32 – zmienić okres realizacji zadania z 

roku 2013 na 2011,
7) proponowano aby na stronie 27, wartość zadania numer 33 podzielić w sposób następujący: 

kwotę 150 tyś.zł,- pozostawić na zadaniu remont ul. Mandrysza, ( 350 m), kwotę 250 tyś.zł,- 
przeznaczyć na nowe zadanie o nazwie remont ul. Gajowej, rok realizacji 2013r. ( 200 m),

8) proponowano aby na stronie 30, do zadania numer 58 dopisać “ razem z odwodnieniem”,
9) pytano czy gmina pracuje nad przygotowaniem ww. planu, bo brakuje wiedzy na temat 

stanu zużycia energii elektrycznej i paliwa gazowego w naszym mieście,
10) zwrócono uwagę, że w dokumencie Strategii Rozwoju Miasta Racibórz nie uwzględniono 

tego zapisu, który znajduje się na stronie 7 kierunków rozwoju miasta a mianowicie 
-“Aktualizacja założenia do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa 
gazowe miasta Racibórz”.

Ostatecznie przedmiotowy dokument Komisja zaopiniowała pozytywnie.
W zakresie stan realizacji Strategii Rozwoju Miasta Racibórz na lata 2006 – 2015 przekazał, że 
radny Robert Myśliwy  zgłosił szereg następujących uwag  do zawartych w tym dokumencie 
priorytetów rozwojowych miasta, wizji rozwoju Raciborza  i stanu realizacji Strategii Rozwoju 
Miasta Racibórz:
1) na stronie 4 wykazane priorytety rozwojowe miasta i na stronie 5 wizje rozwojowe miasta 

nie pokrywają się z tożsamością,
2) na stronie 11 w nawiązaniu do akapitu w którym mowa jest o tym, że celem samorządu jest 

“zwiększenie powierzchni terenów zieleni miejskiej” radny przypomniał, że celu tego nie 
osiągnięto pomimo, iż taki  pomysł zgłaszał wcześniej,  a który do tej pory nie został 
uwzględniony w materiale. Chodzi o nasadzenie drzew ozdobnych wzdłuż ulic w 
przestrzeni miejskiej. Zdaniem radnego powstałby taki miejski ogród. Radny proponuje 
mimo wszystko wpisać do strategii  “zwiększenie przestrzeni zielonej “,

3) na stronie 12 radny odniósł się do zapisu o treści “ Nie prowadzi się natomiast (ZWiK) 
kontroli technicznej szamb”. Radnego dziwił taki zapis, bo po co go wpisywać skoro 
kontroli się nie dokonuje,

4) na stronie 13, tabela 3 -Osiągnięcia wymaganych poziomów odzysku, radny prosił aby na 
sesji wyjaśnił ktoś dlaczego jest spadek  wielkogabarytów,

5) na stronie 18, Tabela nr 9, Gospodarcze i przestrzenne Pole Strategiczne. W nawiązaniu do 
tej tabeli,  radny pytał jakie działania podjął urząd w celu uatrakcyjnienia przestrzeni 
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miejskiej dla inwestorów. Proponował o ile gmina nie posiada, opracować kompleksowy 
plan rozwoju przedsiębiorczości,

6) na stronie 18, w nawiązaniu do zapisu “Wprowadzenie ułatwień w komunikacji dla 
niepełnosprawnych, radny proponował przygotować plan prognozujący budowę ułatwień w 
komunikacji dla niepełnosprawnych,

7) na stronie 20, do zapisu “Sporządzenie folderu wolnych przestrzeni inwestycyjnych” radny 
zwrócił uwagę, iż Gmina od 6 już lat nie potrafiła przygotować  folderu wolnych przestrzeni 
inwestycyjnych . Prowadzone dotychczasowe działania, uważa za niewystarczające,

8) na stronie 26 – Promocja współpracy transgranicznej, radny zwraca uwagę, że  zapis 
zaczynający się od akapitu “W tym przypadku rynek sam się reguluje a Miasto ma wpływ 
pośredni poprzez zapewnienie odpowiedniej infrastruktury ( drogi, parkingi), który nie 
współgra z całością. Proponuje zapisać go inaczej,

9) na stronie 39 sformułowanie zapisu dotyczące budynku Urzędu Miasta, że jest dobrze 
oznaczony i identyfikowany uważa, za niepoważny. Proponuje zastanowić się nad jego 
wykreśleniem,

10) Na stronie 40, zapis dotyczący tego, “że prezydent miasta pierwszą inwestycję jaka została 
poddana konsultacjom jest budowa wielofunkcyjnego ośrodka sportowego przy ul. 
Zamkowej”  jest  niezgodny z prawdą, ponieważ  była to prezentacja, a nie konsultacja 
mieszkańców. Przy tym zapisie radny Robert Myśliwy wystąpił z pomysłem powołania w 
naszym mieście rad dzielnicowych. Jego zdaniem rady wypełniłyby lukę istniejącą w 
systemie konsultacji społecznych.  Takie rady same mogłyby ustalić priorytety inwestycyjne 
i być pomocne w zarządzaniu miastem. Poglądu radnego nie podzielili radni  Marian 
.Gawliczek i Henryk Mainusz. Radni uważają, że każdy radny jest wystarczającym 
reprezentantem swojej społeczności i tworzenie dodatkowych rad uważają,  za 
bezsensowne. Takie samo zdanie miał Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek,

11) na stronie 43 w nawiązaniu do zapisu pkt 7. “Turystyka rowerowa i rekreacja wodna, 
wykorzystanie istniejących i będących w planach akwenów wodnych do budowy ośrodków 
sportów wodnych “  radny pytał jak ma się ten zapis do zamiaru budowy zbiornika suchego,

12) na stronie 57 w nawiązaniu do zapisu dotyczącego wyremontowanej MiPBP  radny zwrócił 
uwagę, że należałoby pomyśleć o zmianie zapisu. Remontu biblioteki nie zakończono. A na 
dodatek w bibliotece są wolne powierzchnie użytkowe, które należy wyremontować.

Do wszystkich uwag radnego Roberta Myśliwego ustosunkował się Zastępca Prezydenta 
Miasta Wojciech Krzyżek.
Ostatecznie przedmiotowy dokument jako wstęp do opracowania strategii miasta,  komisja 
zaopiniowała pozytywnie.

− Radny Henryk Hildebrand przekazał, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie oba 
dokumenty.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że radni na Komisji RGBiF analizując pierwszy 
dokument zwrócili uwagę na następujące zagadnienia:
1) proponowano aby do tabeli nr 1 na stronie 9, wpisać więcej imprez kulturalnych,
2) proponowano aby zadanie Nr 21 na stronie 11 wykreślić, ponieważ omyłkowo wpisano 

dwukrotnie, a w to miejsce  wprowadzić nowe zadanie “ Remont schodów i wejścia 
głównego do Gimnazjum Nr 3, kwota 100 tyś.zł.,

3) proponowano aby do tej tabeli wpisać nowe zadanie “ Budowa Ogrodu Nauki” przy ul. 
Chłopskiej w Raciborzu. Prezydent prosił aby tego zadania teraz nie wpisywać, gdyż jest to 
jego pomysł i on sam, jeszcze w tym roku przedstawi Radzie Miasta jego realizację,

4) Prezydent Miasta przekazał, że  zamierza zwiększyć wartość zadania Nr 1 w tabeli 2 – 
Remont remizy OSP w Miedoni, z kwoty 150 tyś.zł,-  na  200 tyś.zł., Natomiast na stronie 
24, dopisze nowe zadanie pod nazwą  “Łężczok”,

5) proszono aby prezydent na sesji wyjaśnił zapisy zawarte w tabeli nr 6 – Lokale 
przeznaczone na cele mieszkalne,

6) proponowano do tabeli nr 9 na stronie 25 – Plan rozwoju sieci drogowej, wpisać nowe 
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zadanie o nazwie remont ul. Szczęśliwej, która obecnie jest w fatalnym stanie,
7) proponowano aby na stronie 24 w  tabeli nr  8 zadanie nr 1 (zagospodarowanie 

Nadodrzańskich Bulwarów Spacerowych)  uzupełnić o dodatkowy zapis „budowa pomostu 
przystani kajakowej”,

8) proszono o wpisanie do tabeli nr 9 zadania o nazwie “Remont ul. Wschodniej na odcinku od 
ul. Urbana do ul. Krętej, z terminem realizacji być może, po roku 2013. Prezydent był 
przeciwny tej propozycji, ponieważ gminę nie będzie stać na taki wydatek w takim terminie,

9) zwrócono uwagę na stworzenie nowego dokumentu zawierającego plany remontowe dróg, z 
którego wynikałoby, które drogi w mieście  były planowane do remontu,  kiedy został 
wykonany ich remont, ile pozostało jeszcze do remontu. Prezydent przyjął sugestię radnego,

10) w nawiązaniu do zadania nr 35( remont ul. Odrodzenia -boczna) na stronie 28,  poproszono 
aby w ramach tych samych kosztów wykonać remont odcinka jezdni od ul. Ordona do 
Klonowej,

11) poproszono o wpisanie do planu zadania o nazwie “remont ulicy bocznej od Gliwickiej.
Ostatecznie Komisja po przedstawieniu wniosków i uwagi,  w głosowaniu proponuje przyjąć 
powyższy materiał pod obrady sesji.

W zakresie stanu realizacji Strategii Rozwoju Miasta Racibórz na lata 2006 – 2015 przekazał, 
że radni w dyskusji zwrócili uwagę na następujące zagadnienia:
1) uznano, że zapis na stronie 30,  dotyczący  nieruchomości przy ul. Bolesława Leśmiana 

należy doprecyzować, ponieważ z obecnego zapisu trudno wywnioskować co na tym terenie 
ma być. To samo dotyczy zapisu na stronie 30, w którym mowa jest o terenach wyrobisk 
pożwirowych, 

2) poproszono o sprawdzenie dlaczego w tabeli nr 17 na stronie 53- Zadania polityki 
kulturalnej realizowane przez RCK, w poszczególnych pozycjach brakuje danych 
liczbowych i danych za rok 2009 i 2010. Prezydent przekazał, że ustosunkuje się do tego na 
sesji,

3) uznano, że przedstawiony dokument jest zbyt obszerny, zawiera sporo zapisów 
nieaktualnych czy też fikcyjnych i  brakuje w nim konkretnych  wskaźników do priorytetów 
rozwojowych miasta. Uznano, że obecną strategię trzeba urealnić i jak najszybciej 
przystąpić do prac nad stworzeniem nowej.

4) wnioskował o jak najszybsze rozpoczęcie prac nad opracowanie nowej strategii. Prezydent 
przyznał rację radnym i zapowiedział szybkie rozpoczęcie prac nad nowa strategią. Pierwsze 
spotkania zaplanuje jeszcze przed wakacjami,

5) wskazywano, że w nowej strategii warto wpisać zadania, które są już wpisane do obecnej 
strategii, a dotyczące dalszego rozwoju strefy gospodarczej oraz wskazać nowe cele dla 
zagospodarowania wyrobisk pożwirowych na Ostrogu. 

Ostatecznie komisja przedmiotowy dokument przyjęła jako wstęp do opracowania strategii 
miasta.   

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk odnosząc się do uwag i wniosków komisji przekazał, że wiele 
z nich znalazło swoje wyjaśnienie już na komisjach. Uznał następnie, że teraz skoncentruje się 
na kilku tylko rzeczach, a na następnej sesji radnym rozda poprawioną już wersję dokumentów 
uwzględniającą na pewno te uzgodnione na komisjach uwagi i wnioski radnych. Będą tam więc 
ujęte m.in. imprezy kulturalne, które nie występowały w pierwotnym dokumencie. Następnie 
odnosząc się do uwag w sprawie kosztów audytu nadzoru normy środowiskowej ISO 14001 
przekazał, że kwota 58.000 obejmuje wydatki na 3 lata, tj. rok 2010, 2011 i 2012.  Dodał, że 
kwota ta jest znacznie mniejsza w stosunku do poprzedniego okresu certyfikacji.  W zakresie ul. 
Urbana  przekazał, że odcinek ok. 250 m będzie kosztował ok. 400.000 zł i zostanie wpisany do 
tego materiału ale dopiero po roku 2013. Dodał, że w tym zestawieniu mogłoby się znaleźć i 
100 innych, bardzo potrzebnych zadań ale zwrócił uwagę , że z realizacji tych zadań będą 
rozliczeni wszyscy wspólnie, więc te decyzje należy podejmować racjonalnie. Uznał, że to co 
zaproponowano, a radni na komisjach rozszerzyli jest planem maksimum, trzeba też założyć, że 
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niektóre z tych zadań nie uda się zrealizować, będzie dobrze gdy realizacja będzie na 90%. 
Dodał, że ta obecna propozycja jest bardziej realistyczna niż poprzednia, gdyż jest poparta 
doświadczeniem ostatnich 4 lat, a także bierze pod uwagę sytuację finansową gminy.  Uznał, że 
dokument ten jest ważny i warto aby radni wypowiedzieli się czy przyjmują zaproponowaną 
formułę, że poprawiony dokument zostanie przedłożony radnym na następnej sesji. Odnosząc 
się do informacji w sprawie mieszkań przekazał, że jest to informacja przygotowana przez 
Wydział Gospodarki Nieruchomościami i dotyczy mieszkań obecnie przeznaczonych do 
sprzedaży. Dodał, że wykaz ten będzie ulegał zmianom, gdy pojawia się wolne lokale powyżej 
80 m2, bądź gdy w budynkach wspólnot udział gminy spadnie poniżej 30 %. Następnie poprosił 
o zgłaszanie jeszcze teraz uwag do tego materiału, bądź później już telefonicznie tak aby do 
następnej sesji można było przygotować aktualizację.  Odnosząc się jeszcze do uwagi w 
zakresie o odpadów wielkogabarytowych uznał, że dobrze, że wykazuje się zmniejszenie gdyż 
system pozostaje bez zmian więc wynika, że ludzie tego się pozbywają i jest tego coraz mniej. 
Dodał, że podobnie wygląda ze śmieciami, gdzie też odnotowuje się zmniejszenie ilości. 
Wskazał, że gmina na bieżąco likwiduje też dzikie wysypiska i obserwuje się, że śmieci się 
coraz mniej, a związane to jest niewątpliwie z decyzją rady w zakresie obciążenia opłatą za 
kubeł bez względu na to czy jest on wystawiany czy nie. Nie wystawienie powoduje jedynie 
odliczenia opłaty za składowanie.  Dodał, że na najbliższym konwencie wójtów, burmistrzów i 
prezydentów Powiatu Raciborskiego będzie zabiegał o podobne uregulowania, po to by w 
mieście nie lądowały śmieci z innych miejscowości.         

− Radny Robert Myśliwy przekazał, że dyskusja na Komisji Gospodarki była burzliwa ale i 
owocna, bo w wielu kwestiach była zgoda. Dodał, jednak, że zapisy protokołu z tej komisji nie 
są doskonałe więc pozwoli sobie wnieść do niego kilka uwag. Uznał, że wniosek końcowy 
nasuwa się tylko jeden, tj. aby jak najszybciej przystąpić do aktualizacji dokumentu bazowego. 
Zaapelował więc do Prezydenta Miasta aby jak najszybciej powołał do tego komisję.   

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że konkluzja o przystąpieniu do aktualizacji 
strategii jest dobra. Wskazał, że w kilku obszarach strategia ta ładnie się wypełniła, np. w 
ekologii, w kilku  obszarach wypełnia się bardzo słabo, a kilka obszarów zostało nieprecyzyjnie 
bądź źle określonych. Uznał, że celowo mówi się o aktualizacji gdyż nie można wszystkiego co 
było odrzucić. Następnie uznał, że w nowej strategii trzeba też uwzględnić elementy 
demograficzne miasta, bo nie można konkurować z taki miastami jak Wrocław, Kraków czy 
Warszawa, trudno też jest konkurować z Katowicami, Opolem czy Gliwicami, choć te miasta 
śląskie problem demograficzny dotknął jeszcze bardziej. Wskazał, że obecnie wszystkie miasta 
tracą mieszkańców i problem staje się duży. Odnosząc się do wyników z ostatnich 4 lat 
przekazał, że migracja zagraniczna jest trudna do uchwycenia, natomiast migrację wewnętrzną 
można obliczyć dokładnie. Wyniki te pokazują, że w ostatniej kadencji z Raciborza 
wymeldowało się 2029 osób, a zameldowało się 2556. Dodał jednak, że uwzględniając migrację 
zewnętrzną bilans ten będzie ujemny, ale na pewno nie będzie to taki spadek jaki jest 
przewidywany w prognozie dla całej Polski i Województwa Śląskiego. Dodał, że od 5 lat 
obserwuje się spowolnienie odpływu mieszkańców. Najbardziej jednak boli to, że  mieszkańcy 
wyprowadzają się z centrum miasta, jeśli wyprowadzają się na obrzeża miasta to nic złego się 
nie dzieje, jednak gdy wyprowadzają się  na pod raciborską wieś, to nie jest to dobrze. Uczyniło 
to ok. 1190 osób, w tym 776 do Powiatu Raciborskiego, 112 do Powiatu Głubczyckiego, 176 
do Powiatu Wodzisławskiego, a 126 do Powiatu Rybnickiego Uznał, ze częściowo to jest wina 
miasta, bo nie potrafiono im w odpowiednim czasie zaoferować odpowiednich terenów w 
mieście. Pozytywne jest jedynie to, że  pewna ilość osób wprowadziła się do miasta i tak z 
Powiatu Raciborskiego 554 – bilans jednak ujemny, z Powiatu Głubczyckiego 392 – bilans 
dodatni, z Powiatu Wodzisławskiego 222 – bilans dodatni , z Powiatu Rybickiego 140 – bilans 
dodatni.  Dodatkowo do miasta wprowadzają się osoby z Gliwic, Warszawy, Katowic oraz 199 
osób z Niemiec, 58 z Wielkiej Brytanii oraz z innych państw, głównie są to dzieci. Następnie 
wskazał, że dla mieszkańców coraz bardziej liczy się jakość życia dlatego też w strategii należy 
przewidzieć to aby miasto stało się miastem kompletnym. Uznał, że mieszkańcom należy 
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stwarzać atrakcyjne warunki do pozostania w mieście.                
− Radny Roman Wałach odnosząc się do zapowiadanej aktualizacji materiału poprosił o 

zwrócenie uwagi jeszcze na dwie rzeczy, jedna dotyczy poprawy infrastruktury drogowej 
osiedla XXX – lecia.  

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w miarę możliwości te ulice też znajdą się w 
tym materiale.

− Radny Roman Wałach przedstawił drugi temat związany z planem rozbudowy kąpieliska OSiR 
po 2013 r. Radny uznał, że należy jeszcze przygotować analizę dotyczącą terenu pożwirowisk 
na Ostrogu. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że sprawa Acapulco została zamknięta. Uznano 
wcześniej, że ten temat jest nie realny. Dodał, że teren ten może pozostać naturalnym z 
możliwością wydzielenia części działek rekreacyjnych. Natomiast w zakresie rozbudowy 
kąpieliska w Oborze przekazał, że jest to już zaprojektowane i jedynie z uwagi na wycofanie się 
partnera czeskiego realizacja nie mogła się rozpocząć.    

− Radny Roman Wałach uznał, że rozważenie takiej ewentualności mogłoby być bodźcem do 
inwestorów. Po drugie wskazał na istniejącą w tym miejscu niedokończoną nieckę basenową.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie nadaje się to już do wykorzystania.
− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że niedobrze jest gdy zmienia się zasady w trakcie gry. 

Wskazał, że przyjętą zasadą była realizacja 4 ulic z każdej dzielnicy i należy tego się trzymać. 
Po drugie radny uznał, że należy wziąć po uwagę również to w których dzielnicach najwięcej 
się buduje.   

− Radny Roman Wałach uznał, że nie można jednak pomijać ulic na których nie robiono nic od 30 
lat.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar wskazał, że wszystkie dodatkowe pomysły wiążą się i tak z 
finansami więc bez udziału radnych te decyzje nie nastąpią. 

− Radny Ryszard Frączek zwrócił uwagę na dwie kwestie, jedną jest sprawa remizy OSP w 
Markowicach. Wskazał, że szybkie przygotowanie projektu nowej remizy pozwoliłoby 
pozyskiwać środki na ten cel. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że względu na stan starej remizy rozważa się czy 
budować nową czy remontować starą. Dodał, że w tym roku to zadanie nie ma szans na 
realizację ale wspólnie ze strażakami, mieszkańcami i radnymi z Markowic zostanie wybrane 
najlepsze rozwiązanie. 

− Radny Ryszard Frączek odnosząc się do terenu przeznaczonego pod strefę ekonomiczną 
przekazał, że należy wykorzystać rozwijające się w mieście firmę Rafako w budowaniu klastru 
z komponentem dla energetyki. Radny uznał, że temat ten powinien zostać rozeznany tak aby 
pójść z naszą strefą w kierunku stworzenia takiego klastra.    

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że założenia związane ze strefą zostaną ustalone w 
tym albo w roku przyszłym przy okazji przyjmowania planu zagospodarowania przestrzennego. 
Dodał, że klastry z założenia są zastrzeżone do środowisk  przedsiębiorców, gminy mogą 
jedynie przygotowywać tereny inwestycyjne. Dodał, że już teraz zakłada się, że do miasta może 
przyjść jedynie kapitał skojarzony z istniejącymi firmami. W tym też kierunku są prowadzone 
rozmowy z Rafako. W zakresie prac na strefą przekazał, że póki co rozmowy dotyczą terenu o 
pow. 8 ha. W czerwcu ma wyjść wniosek z tym elementem, a decyzja ma zapaść do marca 
przyszłego roku.       

− Przew. RM Tadeusz Wojnar zgodnie z sugestia Prezydenta poddał pod głosowanie kolejno oba 
materiały łącznie z uzgodnionymi uwagami komisji:
     Ad 4. Aktualizacja Kierunków Rozwoju Raciborza jako dokument operacyjny do Strategii

          Rozwoju Miasta Racibórz na la ta 2006 -2015.
Rada przy 17 głosujących radnych, 11 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższy materiał, który stanowi zał. Nr 6 do protokołu.
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Ad 5. Stan realizacji Strategii Rozwoju Miasta Racibórz na lata 2006-2015.
Rada przy 17 głosujących radnych, 11 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższy materiał, który stanowi zał. Nr 7 do protokołu.

Ad 6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Henryk Hildebrand przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z jej autopoprawką.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z jej autopoprawką  – zał. Nr 8 i 9 .

Rada przy 18 głosujących radnych, 12 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką. Uchwała Nr VII/82/2011 stanowi zał. Nr 10 do 
protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
 
− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 

poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr VII/83/2011 stanowi zał. Nr 11 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania
          budżetu Miasta Racibórz za I półrocze.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr VII/84/2011 stanowi zał. Nr 12 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie zatwierdzenia statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki
          Zdrowotnej pn. Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VII/85/2011 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego
            Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pn. Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób
            Niepełnosprawnych za rok 2010.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VII/86/2011 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.
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Ad 11. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się  przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VII/87/2011 stanowi zał. Nr 15 do protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola, dla których
            organem prowadzącym jest Miasto Racibórz.

− Radny Henryk Hildebrand przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk w formie autopoprawki uzasadnienia uchwały  przekazał, że 
projekt ten podlegał konsultacjom, nie zgłoszono jednak żadnych uwag. 

− Radny Tomasz Kusy  przekazał, że niepokoi go to, że przy okazji tej zmiany coś się stało z 
kursami językowymi w przedszkolach. Zapytał więc czy miasto nie może finansować tych 
zajęć. Dodał, że są samorządy gdzie udało się to załatwić pozytywnie.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że te zajęcia są poza podstawą programową i 
rodzice płacą 5-6 zł za godzinę zajęć. Dodał, że miasto mogłoby pokrywać te koszty ale wtedy 
zajęcia te musiałyby znaleźć się w podstawie programowej przy czym nauczanie to odbywałoby 
się tylko poprzez nauczycieli pracujących w przedszkolach. Przygotowanie nauczycieli musi 
być jednak potwierdzone odpowiednimi kwalifikacjami. Dodał, że chodzi o to aby nie zepsuć 
czegoś co dobrze funkcjonuje.  

− Radny Tomasz Kusy uznał, że miesięcznie będzie to stanowić dodatkowy wydatek i rodzice 
mniej sytuowani nie będą zapisywać dzieci na te zajęcia. Wskazał, że znów dotknie to tych 
najbardziej potrzebujących. Uznał, że gmina powinna być przyjazna dla rodzin z dziećmi 
dlatego też nauka języków powinna odbywać się w ramach zajęć podstawy programowej.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że uwaga jest słuszna jednakże zastanawia się czy 
gminę na to będzie stać. Dodał, że już teraz opłaca się gimnastykę korekcyjną, a także naukę 
pływanie w klasach  1 – 3. Uznał, że można się zastanowić nad wprowadzeniem takiego 
systemu jaki jest przy ubezpieczeniach, gdzie z ubezpieczenia korzysta pewna grupa mimo tego, 
że nie płaci składek. 

− Radny Tomasz Kusy uznał, że w jego ocenie opłacenie tych kursów nie będzie tak istotnym 
kosztem dla gminy, dlatego też warto to przemyśleć.

− Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka w uzupełnieniu przekazała, że gdy rodzić będzie 
decydował się na 9 godzin pobytu dziecka w przedszkolu (5 bezpłatnych i 4 płatne), to 
symulacja finansowa pozwala przypuszczać, że tak jak do tej pory 115 zł stanowiło ogólny 
koszt, a 45 zł dodatkowe zajęcia, tak teraz w ramach tych 160 zł też powinno udać się zmieścić 
zajęcia językowe. 

− Radny Tomasz Kusy przekazał, że nie martwi się o rodziców, których było na to stać ale o tych, 
którzy teraz poślą dzieci tylko na te 5 godzin bezpłatnych. Poprosił więc aby to jeszcze raz 
przemyśleć bo ma wrażenie, że to umknęło.

− Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka przekazała, że ten temat nie umknął. Wskazała, 
że oprócz nauki języka analizowano jeszcze rytmikę, gimnastykę korekcyjną i religię. Uznała 
następnie, że w tych 5 godzinach jest bardzo dużo zadań do zrealizowania. 

− Radny Roman Wałach odniósł się do uchwały z 2007 r., która traci moc, a która regulowała 
zniżki za drugie i kolejne dziecko, a także zwolnienia z opłat m.in. dla dzieci 
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niepełnosprawnych. Zapytał czy pozbywanie się tych przywilejów robione jest świadomie. 
Uznał, że powinno to być poprzedzone rzetelna analizą.  

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że na dzień dzisiejszy nie wiadomo jak to będzie 
wyglądało, pewne jest to, że dzisiaj miasto utrzymuje przedszkola za 12 mln zł. Teoretycznie 
idąc w stronę rodziców trzeba dołożyć kolejne 4 mln zł, których miasto nie ma. Dalej uznał, że 
trzeba wprowadzić tą opłatę i sprawdzić ile rodziców zdecyduje się na 5 godzin, a ile na 9. 
Uznał, że coś więcej będzie można powiedzieć dopiero w grudniu bo ta uchwała zacznie 
obowiązywać od września. Wtedy też będzie można zdecydować czy nie wprowadzić tych 
dotychczasowych zniżek.

− Radny Roman Wałach wskazał, że ta uchwała nie idzie w ogóle w kierunku prorodzinnym, 
mimo, że przepisy te są bardzo czytelne. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że chyba nie ma jeszcze uchwał idących w tym 
kierunku, a i tak większość z nich jest kwestionowana przez nadzór prawny. W związku z tym 
wszystkie gminy przygotowują tylko podstawowe uregulowania. 

− Radny Roman Wałach uznał, że powinna być rzeczowa rozmowa i optowanie za ulgami może 
być wtedy gdy bilans będzie się zgadzał bilans. W uzupełnieniu zapytał na bazie jakich 
informacji przygotowano te symulacje.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że rodzice wypełniali ankiety.
− Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka przekazała, że w mieście zakończył się też 

nabór do przedszkoli.
− Radny Roman Wałach zapytał w czyjej kompetencji będzie ustalanie opłat za wyżywienie i 

dodatkowe zajęcia. Uznał, że różnicę w opłacie za wyżywienie w poszczególnych 
przedszkolach można uszanować, to samo można uczynić z zajęciami dodatkowymi. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że opłata za wyżywienie ustalają dyrektorzy z 
rodzicami, będzie się jednak zmierzać do tego aby ta opłata była jednolita w całym mieście i 
wynosiła 5 zł.

− Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka przekazała, że miasto jest już po analizach tych 
kosztów wnioski  dyrektorów kształtują się od 4,30 zł. do 6,30 zł. Dąży się do tego aby 
zarządzeniem, które wydaje prezydent miasta ujednolicić te opłaty do kwoty 5 zł. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w kwestii wyżywienia ważna też będzie 
frekwencja, natomiast gdy chodzi o zajęcia dodatkowe to dyrektorzy mają pełną swobodę, bo 
nigdy nie będzie to regulowane uchwałą ani zarządzeniem.

− Radny Ryszard Frączek zaproponował aby miasto działając w związkach gmin zwróciło się do 
rządu z petycją zwracają uwagę na coraz to większe obciążenie budżetów gmin.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wszystkie gremia gmin czynią to notorycznie.  
− Radny Ryszard Frączek uznał, że w tym zakresie powinien też interpelować lokalny poseł.
− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem ustnej autopoprawki 
w uzasadnieniu dotyczącej wyników konsultacji.

Rada przy 20 głosujących radnych, 17 głosami za, 2 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VII/88/2011 stanowi zał. Nr 16 do protokołu.   

Ad 13. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały nr XXIV/442/2000 Rady Miejskiej w Raciborzu
             z dnia 30 sierpnia 2000 r. w sprawie powołania Obywatelskiego Komitetu Odbudowy
            Zamku Piastowskiego w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VII/89/2011 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.
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Ad 14. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLI/647/2010 Rady Miasta Racibórz z dnia 
             28 kwietnia 2010 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
             mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Racibórz.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem ustnej autopoprawki w 
uzasadnieniu dotyczącej wyników konsultacji.

Rada przy 20 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VII/90/2011 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.

Ad 15. Uchwała w sprawie wyrażania zgody na zbycie terenu przyległego do nieruchomości
            zabudowanej budynkiem wielomieszkaniowym Opawska nr 88.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VII/91/2011 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.

Ad 16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargowym
            nieruchomości położonych w Raciborzu przy ulicy Grunwaldzkiej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr VII/92/2011 stanowi zał. Nr 20 do protokołu.

Ad 17. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami dla Gminy
            Racibórz na lata 2011-2014.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VII/93/2011 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.

Ad 18. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Racibórz.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VII/94/2011 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.

Ad 19. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr VII/95/2011 stanowi zał. Nr 23 do protokołu.

Ad 20. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr VII/96/2011 stanowi zał. Nr 24 do protokołu.

Ad 21. Interpelacje, zapytania i wnioski.

− Radny Jan Wiecha przedstawił interpelację odnoszącą się do omawianego na dzisiejszej sesji 
tematu Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta – zał. Nr 25 . 

− Radny Tomasz Kusy przedstawił interpelację dotyczącą osuwającej się skarpy wzdłuż ulicy 
Klonowej w związku z płynącym tam potokiem. Następnie zapytał o powody wzrostu opłat 
mieszkańców na spółkę wodną i sposobów wypisania się ze spółki.

− Radny Roman Wałach przedstawił następujące zapytania:
1) jakie są efekty działań w sprawie remontu drogi DK 45,
2) jakie są efekty działań w sprawie remontu przejazdu kolejowego, w tym wskazał na 

potrzebę naprawy chodnika na przejeździe oraz zwrócił uwagę na zbyt małą szerokość 
najazdu na sam przejazd,

3) co dalej będzie z prawoskrętem na ul. Eichendorffa.
− Radny Piotr Dominiak przedstawił następujące interpelacje i zapytania:

1) w sprawie przebiegu przez miasto planowanej drogi Pszczyna – Racibórz -   zał. Nr 26  ,  
2) w sprawie stanowiska miasta wobec ferm wiatrowych. 

− Radny Robert Myśliwy przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie rozbudowy systemu monitoringu,
2) w sprawie funkcjonowania w urzędzie biura obsługi prawnej,
3) w sprawie podjęcia próby kodyfikacji prawa lokalnego,
4) w sprawie wydania publikacji pomocnej do założenia działalności gospodarczej, 
5) w sprawie możliwości przywrócenia linii kolejowej Racibórz – Racławice,
6) w sprawie poziomu obsługi turystów zagranicznych przez Raciborskie Centrum Informacji,
7) w sprawie klimatyzacji w hali OSiR-u,
8) w sprawie przygotowania wykazu audytów energetycznych wykonanych w budynkach 

publicznych administrowanych przez gminę w ostatnich czterech latach.   
− Radny Michał Fita przedstawił następujące zapytania, interpelacje i uwagi:

1) w sprawie potrzeby dodatkowego oznakowania strefy czasowego parkowania na ul. 
Opawskiej,

2) w sprawie kosztów organizacji festiwalu blusowego oraz wysokości nakładów poniesionych 
na promocję tej imprezy,

3) w sprawie dostępności na BIP-ie tekstu zarysu polityki kulturalnej gminy Racibórz,
4) w sprawie reaktywacji kolejki wąskotorowej i zaproszenia miasta do tego przedsięwzięcia.

− Radny Dariusz Ronin przedstawił następujące interpelacje i wnioski - zał. Nr 27-29 :
1) w sprawie uaktualnienia strony internetowej miasta w zakresie informacji poświęconej 

rezerwatowi Łężczok,
2) w sprawie zorganizowania w Raciborzu VII Mistrzostw Śląska Reprezentacji Lig 

Amatorskich w Koszykówce,
3) w sprawie zorganizowania w urzędzie miasta spotkania dla osób zainteresowanych ustawą 

żłobkową. 
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− Radny Franciszek Mandrysz przedstawił następujące sprawy:
1) podziękował za dotychczasowe zaangażowanie w sprawę budowy chodnika na ul. 

Odrodzenia i poprosił o dalsze pilnowanie tej sprawy,
2) wskazał na potrzebę wyeksponowania dla zwiedzających miasto zabytkowego mechanizmu 

zegarowego z wieży kościoła farnego. Uznał, że wzorem innych miasta można spróbować 
udostępnić wejście na wieże kościoła skąd można zobaczyć panoramę miasta, a przy okazji 
przenieść w to miejsce inne zabytkowe mechanizmy zegarowe. 

− Radny Stanisław Borowik przedstawił prośbę mieszkańców w sprawie zmiany decyzji miasta 
odnoszącej się do wniosku wspólnoty mieszkaniowej w zakresie remontu elewacji budynku 
przy ul. Odrzańskiej 2 – 2c.

− Radna Krystyna Klimaszewska poprosiła o informację o wynikach spotkania spółki 
wodociągowej z Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Raciborzu w sprawie osób zadłużonych 
wobec spółki. Następnie zaprosiła radnych do uczestnictwa w trwających Dni Promocji 
Zdrowia.

− Radny Ryszard Frączek przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w zakresie zjazdu z Raszczyc i miejsca włączania się do ruchu za budowaną stacją 

benzynową, które to miejsce zdaniem radnego powinno zostać przeprojektowane,
2) w zakresie poprawienia drogi dojazdowej do żwirowni na Studziennej,
3) w zakresie utrzymania terenu pomnika ofiar I Wojny Światowej w Studziennej,
4) w zakresie obchodów 20 rocznicy śmierci Ks. Pieczki,
5) w zakresie wydawania kalendarza promującego raciborskie firmy,
6) w zakresie wprowadzenia zakazu sprzedaży alkoholu na boiskach raciborskich LKS-ów,
7) w zakresie podnoszących się wód gruntowych w Studziennej w okolicach LKS-u.

− Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przedstawił odpowiedzi na następujące 
interpelacje radnych:
1) Odnośnie interpelacji radnego Piotra Dominiaka w sprawie przebiegu przez miasto 

planowanej drogi Pszczyna – Racibórz przekazał, że najbardziej boli go to, że radny stawia 
zarzuty urzędowi i urzędnikom, nie mając ku temu żadnych podstaw, bo mowa była o kpinie 
z mieszkańców, o planistycznym chaosie. Gdy chodzi o stację kontenerową to w przypadku 
gdy urząd dostaje kilkadziesiąt pism o tej samej treści, pisane na tym samym komputerze to 
nie można sądzić, że urzędnik na te kilkadziesiąt pism będzie indywidualnie podchodził. 
Nikt nie chciał nikogo obrażać, bo nie było takiej intencji, natomiast sprawa prawnie jest 
prozaicznie prosta. Aktualnie obowiązujący plan zagospodarowania przestrzennego z 2005 
r. zakłada tam przebieg drogi głównej, o parametrach 2/2, dwujezdniowej , dwupasmowej. 
Następnie odczytał zapis planu wskazując na to, że nie ma prawnej możliwości wydania 
zgody na budowę obiektu kubaturowego w pasie drogowym. Dodał, że dopiero na etapie 
dokumentacji projektowej, bądź koncepcji rozstrzyga się przebieg tej drogi i dokładne 
rozwiązania. Może się więc okazać, że kontenerowa stacja zablokuje budowę, czy 
projektowanie drogi. Dodał, że nawet gdyby miasto dało na to dzierżawę, to Starosta i tak 
nie wyda pozwolenia na budowę. Uznał, że ta cała rozpętana akcja jest niepotrzebna. 
Wskazał, że plan przed przyjęciem był wyłożony do publicznej dyskusji, były spotkania na 
dzielnicach, było to więc uzgadniane również z osobami, które teraz piszą Dodał, że 
rozwiązania, które proponują mieszkańcy przebiegają przez zagospodarowane dzisiaj terenu 
Auchan i przez ustanowione prawnie tereny Arboretum Bramy Morawskiej i tereny 
Łężczoka, więc wydaje się to nie do przeprowadzenia. Następnie wskazał, że w grudniu 
2009 r. zostało przyjęte Studium, gdzie była zastosowana podobna procedura planistyczna. 
W wyniku zgłoszonych uwag został wyznaczony alternatywny ślad przebiegu tej drogi, 
jednakże póki co ważnym dokumentem jest plan zagospodarowania przestrzennego. 

2) Odnośnie interpelacji radnego Piotra Dominiaka w zakresie stanowiska miasta wobec ferm 
wiatrowych przekazał, że oczywiści jest za ale nie zgadza się lokowanie dużych ferm 
wiatrowych na granicy miasta w dzielnicy Ocice, gdzie wyznaczono działki pod rozwój 
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miasta, tj, pod budownictwo mieszkaniowe. Dodał, że dotyczy to też Studziennej.  Wskazał, 
że potężne obiekty farm wiatrowych zostały zaplanowane w odległości kilkuset metrów od 
terenu miasta. Ma tam być do 46 wiatraków o wysokości 150 m, a najwyższe budynki w 
mieście maja tylko 33 m. Wskazał, że w większości państw zachodnich tereny wokół takich 
farm są martwe od inwestowania. Dodał, że jest to kwestia pewnej polityki gmin sąsiednich 
w stosunku do naszej. Dobre sąsiedztwo oznacza, że gdy są funkcje uciążliwe, bądź mogące 
stwarzać uciążliwość dla sąsiadów to lepiej to uzgadniać. Dodał, że na dzisiaj miasto ma 
wątpliwości, nie mówi się, że fermy wiatrowe są złe, ale z punktu widzenia Raciborza gdy 
gmina ościenna stawia nam po stronie nawietrznej tego typu funkcje to powoduje to 
niepokój i to miasto sygnalizuje. Uznał, że w innym wypadku należy zmienić plan, co 
jednak powinno zostać poddane dyskusji. Dodał, że na świecie tego typu obiekty nie lokuje 
się bliżej niż 5 km od miast takich jak Racibórz. 

3) Odnośnie interpelacji radnego Roberta Myśliwego w sprawie możliwości przywrócenia linii 
kolejowej Racibórz – Racławice przekazał, że uczestniczył w spotkaniu na ten temat, które 
odbyło się w Głubczycach i na którym PKP zadeklarowało uruchomienie tej linii pod 
warunkiem, że gminy zapłacą za te kursy. Wskazywano również, że mieszkańcy gmin nie 
mają potrzeby jeździć pociągiem do Raciborza, gdyż PKS świadczy tego  typu usługi lepiej. 
Być może więc będzie można uruchomić przewóz towarowy ale i tutaj zainteresowani 
przedsiębiorcy musieliby wyłożyć miliony na przywrócenie linii bez potrzeby późniejszego 
płacenia za przewóz, co można by porównać do wykupienia pewnego odcinka autostrady. 
Dodał, że firmy takie jak np. Rafako nie korzystają z bocznic bo im się to nie opłaca 
finansowo i czasowo. 

4) Odnośnie interpelacji radnego Roberta Myśliwego w sprawie klimatyzacji na hali OSiR-u 
przekazał, że środki były przeznaczone na klimatyzację więc należy sprawdzić dlaczego 
zamontowano tylko wentylację.

5) Odnośnie interpelacji radnego Roberta Myśliwego w sprawie audytów energetycznych 
przekazał, że gmina startowała w konkursie WFOŚiGW gdzie zweryfikowano 36 obiektów 
użyteczności publicznej i z tego 9 wskazano do wykonania pełnych audytów . Było to 
szkoły podstawowe nr 1, 3, 6, 15, 18  i przedszkola nr 5, 11, 16 i muzeum. 

6) Odnośnie interpelacji radnego Ryszarda Frączka w sprawie zjazdu ze stacji benzynowej w 
Markowicach przekazał, że gmina zawarła porozumienie z tym przedsiębiorcą, zjazd ten po 
wykonaniu miał zostać przekazany do ZDW. Dodał, że urząd zwróci się pisemnie do tego 
przedsiębiorcy o informację czy zadanie to jest realizowane zgodnie z tym porozumieniem. 
Dodał, że być może ten zjazd będzie realizowany w drugim etapie.

7) Odnośnie  interpelacji radnego Ryszarda Frączka w sprawie wód gruntowych w Studziennej 
przekazał, że wizytował LKS z radnym Eugeniuszem Wyglendą dwa miesiące temu i 
zlecono wykonanie ekspertyzy. Dodał, że problem ten jest jednak dużo poważniejszy. 
Miasto czeka na dodatkową informację od biegłego rzeczoznawcy – hydrologa. Wskazał, że 
wody gruntowe podniosły się także w dzielnicy Nowe Zagrody, gdzie w kilkunastu 
budynkach stale ta woda się pojawia w piwnicach. Informacja ta pozwoli stwierdzić czy ma 
to coś wspólnego wyłączonym z ujęciem wody w Studziennej. Dalej uznał, że po uzyskaniu 
tych informacji urząd zorganizuje spotkanie z zainteresowanymi. Wskazał także, że gdy 
informacje się potwierdzą to założenie jednej czy dwóch studni nic nie da. Dodał, że wyniki 
z zainstalowanych piezometrów wskazują, że w mieście w ogóle zmieniły się stosunki 
wodne. Ustalono, że na próbę włączy się ujęcie aby ustalić czy wskazania piezometrów 
będą się zmieniać 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące interpelacje i 
zapytania radnych:
− Odnośnie interpelacji radnego Jana Wiechy w sprawie omawianego na dzisiejszej sesji 

tematu Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta przekazał, że okres na przygotowanie nowej 
strategii zostanie tak ściśnięty aby przyjąć ją jak najszybciej. Dodał, że w skład zespołu będą 
mogli wejść wszyscy chętni z różnych środowisk.
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− Odnośnie interpelacji radnego Tomasza Kusego w sprawie ul. Klonowej przekazał, że 
odpowiedź zostanie udzielona na piśmie. W zakresie Spółki Wodnej przekazał, że działanie 
spółki w formule, że część mieszkańców jest w spółce, a cześć nie jest po prostu złe. Uznał, 
że nie są to duże opłaty, niemniej w sytuacji gdy nie wszyscy płacą nie jest to sprawiedliwe. 
Wskazał więc, że należy dążyć do innego sposobu rozwiązania problemu wód opadowych. 
Gmina zamierza od 1 stycznia 2013 r. wprowadzić powszechną, a więc i niską taryfę za 
odprowadzanie wód opadowych. Dodał, że spółka do tej pory uzyskiwała ok. 220 tyś.zł. ze 
składek, z tego ze względu na koszty własne na rowy przeznaczyła tylko część środków. 
Gmina tym czasem w zeszłym roku pozyskała 500 tyś.zł. z dotacji i dodała ponad 200 tyś.zł. 
ze swoich środków.

− Odnośnie interpelacji radnego Romana Wałacha:
1) w sprawie remontu drogi DK 45 przekazał, że miasto czeka na oficjalne stanowisko za-

rządcy drogi. W tym roku raczej nie ma co spodziewać się środków na pełny remont. 
Miasto nie bardzo chce zaś zgodzić się na nakładkę, gdyż nie jest to trwały sposób napra-
wy drogi. Dodał, że jeśli było wystąpienie do kolei to radnemu zostanie przekazane,. W 
zakresie chodnika przekazał, że miasto wystąpi o to niezależnie. W przypadku gdy będą 
środki na drogę, to zadanie to będzie skoordynowane.  W zakresie najeżdżania tirów na 
chodnik przekazał, że w piśmie do GDDKiA zwróci się też na to uwagę,

2) w sprawie prawoskrętu na ul. Eichendorffa przekazał, że jest możliwe wydzielenie tam 
prawego pasu. Dodał, że takiej możliwości jednak nie będzie na ul. Kościuszki.

− Odnośnie interpelacji radnego Piotra Dominiaka:

1) w sprawie ferm wiatrowych przekazał, że ta technologia jest dość  droga i póki są inwe-
storzy to jest dobrze, gdy inwestorzy znikną to nie będzie inwestycji.  Dodał, że sprawa 
jest dość dyskusyjna i można się podziewać podobnych reakcji również z innych okolicz-
nych gmin.  Wskazał, że Racibórz nie mówi nie i nadal w tym temacie będą prowadzone 
rozmowy,

2) w sprawie drogi Pszczyna – Racibórz – Opole przekazał, że w planach Subregionu Za-
chodniego Województwa Śląskiego funkcjonuje tylko odcinek Pszczyna – Racibórz. 
Wskazał, że Urząd Marszałkowski i ZDW mówią wyraźnie, że przy innym przebiegu ta 
inwestycja nie ma najmniejszych szans. Uznał, że część propozycji mieszkańców Dębi-
cza jest zasadna ale przewiduje one budowę dwóch dodatkowych mostów, co jest bardzo 
kosztowne. Przeważa więc stanowisko, że droga będzie prowadzona po starym śladzie. 

− Odnośnie interpelacji radnego Roberta Myśliwego:

1) w sprawie  monitoringu przekazał, że obecnie pozostaje już tylko problem z uzyskaniem 
konkretnej oferty od wykonawcy.  Dwie kamery będą przenoszone, jedna z nich trafi na 
ul. Browarną.  Będzie wykonywać to raciborska firma bez przetargu.  Dodał, że sam sys-
tem nie da się rozbudować więcej jak o dwie nowe  kamery.   Można będzie natomiast 
wydzierżawiać jeszcze dodatkowe kamery, np. w Parku Zamkowym. Dodał, że z pierw-
szej oferty wynikało, że koszt założenia miał się zwrócić dopiero po dwóch latach, dlate-
go też poproszono firmę o przygotowanie nowej oferty,

2) w sprawie biura obsługi prawnej przekazał, że w rożnych miastach funkcjonuje to różnie, 
są nawet systemy mieszane. W Raciborzu od dłuższego już czasu funkcjonuje system z 
przetargiem na około 100 tyś. zł., co na etacie pozwoliłoby zatrudnić jednego prawnika. 
Miasto potrzebowałoby jednak dwóch.  Dodał, że nasza obsługa prawna obsługuje miej-
skie  jednostki oświatowe, natomiast nie obsługuje spółek.  Generalnie każda jednostka 
powinna mieć własną obsługę prawną. Narzucanie tego obsłudze prawnej sprawia, że dla 
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miasta jest to tańsze.  Dodał, że obecna forma pozwala na sprawną obsługę dlatego też 
miasto nie rozważa zmiany systemu,

3) w sprawie kodyfikacji prawa miejskiego przekazał, że radny prawdopodobnie ma na my-
śli system funkcjonujący jako „LEX”, co jednak jest systemem komercyjnym i płatnym. 
Wskazał, że miasto prowadzi rejestr uchwał , w tym uchwał prawa miejscowego. Jest to 
dostępne w Biuletynie Informacji Publicznej. Uznał, że stworzenia samorządowego 
„lexa” gmina raczej się nie podejmie,

4) w sprawie rejestracji działalności gospodarczej przekazał, że informacje na ten temat 
można było wcześniej uzyskać w MCI gdy był tam jeszcze Referat Promocji. Obecnie 
funkcjonuje tam tylko RCI w zakresie informacji kulturalnej i turystycznej. Dodał, że sta-
nowisko obsługi inwestora miasto planuje uruchomić w Ośrodku Współpracy Polsko – 
Czeskiej. Uznał, że mogą tam również się pojawić elementy szkoleń dla osób chcących 
zakładać działalność gospodarczą,

5) w sprawie obsługi turystów zagranicznych przez RCI przekazał, że dobrze by było gdyby 
wszyscy tam mówili po angielsku i niemiecku, niemniej korzysta się z dotychczasowych 
pracowników RCK i nie można zwolnić jednych aby przyjąć drugich. Dodał, że zastano-
wi się jeszcze nad ta sprawą,

6) w sprawie klimatyzacji w hali OSiR-u dodał, że dyrektor chyba zastosował póki co tym-
czasowe rozwiązanie. 

− Odnośnie interpelacji radnego Michała Fity:

1) w sprawie strefy płatnego parkowania przekazał, że przyjrzy się temu fragmentowi na ul. 
Opawskiej i zastanowi nad formą dodatkowego oznakowania i informowania kierowców,

2) w sprawie festiwalu blusa przekazał, że reklama tego festiwalu na pewno była w 3 pro-
gramie PR, czy były bilbordy w Gliwicach i Rybniku tego nie wie. Ogólnie dodał, że 
oferta kulturalna miasta jest strasznie duża i być może trzeba lepiej reklamować ten festi-
wal, a być może należy go wyraźnie oddzielić od innych imprez odbywających się w jed-
nym czasie.  Dodał, że zwróci na to uwagę RCK,

3) w sprawie dostępu do zarysu polityki kulturalnej przekazał, że najlepiej skontaktować się 
z Naczelnikiem Wydziału EKiS Markiem Kurpisem, niemniej dodał, że zostanie to 
sprawdzone,

4) w sprawie koncepcji odtworzenia kolejki wąskotorowej przekazał, że cieszy się zaprosze-
nia do tego przedsięwzięcia. Dodał, że wszystkie gminy będą miały potężny problem po-
nieważ PKP obecnie się uwłaszcza na torowisku. Wskazał, że miasto ma spisane porozu-
mienie z PKP, że w przypadku uwłaszczenia tego torowiska zostanie ono przekazane 
gminom. Mowa jest jednak tylko o Raciborzu i Nędzy. Uznał, że gdyby nawet nie udało 
się tam odtworzyć kolejki, z uwagi na wysokie koszty, to ścieżka rowerowa do Szymocic 
też będzie rewelacyjna. 

− Odnośnie interpelacji radnego Dariusza Ronina:

1) w sprawie informacji na temat rezerwatu Łężczok przekazał, że informacja na stronie 
miasta zostanie zaktualizowana,

2) w sprawie Mistrzostw Śląska Amatorów w Piłce Siatkowej przekazał, że bardzo chętnie 
wesprze tą imprezę,
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3) w sprawie ustawy żłobkowej przekazał, że spotkanie o którym mówi radny jest koniecz-
ne. Uznał, że ważne aby zainteresowanym mieszkańcom określić jak daleko gmina posu-
nie się z dotacją. Dodał, że to i tak radni zdecydują o poziomie dofinansowania prywat-
nych żłobków i klubów dziecięcych. 

− Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza:

1) w sprawie chodnika na ul. Odrodzenia przekazał, że też ma nadzieje, że uda znaleźć się 
konsensus w tej sprawie ale nie sądzi, że w tym roku,

2) w sprawie mechanizmów zegarowych przekazał, że najpierw poprosi Miejskiego Konser-
watora Zabytków o zainteresowanie się tą sprawą. Dodał, że może uda się je wyekspono-
wać, nie koniecznie na wieży. Temat ten zostanie rozeznany.

− Odnośnie interpelacji radnego Stanisława Borowika w sprawie utrzymania terenów przydo-
mowych m.in. przy ul. Odrzańskiej przekazał, że część właścicieli mieszkań zgadza się z 
polityką miasta i chce się uwłaszczyć przydomowych terenach. Dodał, że trwa to długo, pro-
wadzone są rozmowy, bo nie zawsze propozycje miasta są przyjmowane, więc są one zmie-
niane i dopasowywane. Wskazał, że większość z tych terenów nie jest terenem publicznego 
użytku. Dodał też, że na prośbę tych właśnie mieszkańców z targu wydzielono geodezyjnie 
część terenu. Uznał, że nie czuje przyzwolenia publicznego do wydatkowania środków na 
utrzymanie terenów przydomowych, z którego korzysta tylko niewielka część mieszkańców. 
Dodał, że zgoda na zajęcie  kawałka gruntu potrzebnego na remont elewacji sprawi, że ta 
wspólnota nie przejmie tego terenu już nigdy. Uznał, że miasto ma tam 60% udziałów więc 
tylko w tych 60% miasto  będzie płaciło na utrzymanie tych terenów.  W zakresie lokali 
użytkowych przekazał, że ich użytkownicy płacą wszystkie obciążenia tak jak właściciele 
lokali mieszkalnych. Dodał, że w tej sprawie przygotuje radnemu odpowiedź pisemną. 
Wskazał również, że w dzisiejszych skargach tło spraw jest podobna do sprawy z tej interpe-
lacji. Bedzie więc wyjaśniał to przed Komisja Rewizyjną.

− Odnośnie interpelacji radnej Krystyny Klimaszewskiej w sprawie informacji o wynikach 
spotkania spółki wodociągowej z Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Raciborzu w zakresie 
osób zadłużonych przekazał, że sprawdzi jakie są efekty spotkania i przekaże informację te-
lefonicznie.

− Odnośnie interpelacji radnego Ryszarda Frączka:

1) w zakresie poprawienia drogi dojazdowej do żwirowni w Studziennej i Sudole przekazał, 
że świetny dojazd jest ul. Topolową, natomiast dojazd w Studziennej w okolicach torów 
zostanie wyrównany w ramach bieżących napraw, 

2) w zakresie utrzymania terenu pomnika ofiar I Wojny Światowej w Studziennej przekazał, 
że pomnik ten zawsze był traktowany honorowo przez mieszkańców, jeżeli jednak sytu-
acja się zmieniła to sprawdzi i poprosi mieszkańców o jednolitą, wiążącą informację, tak 
aby miasto mogło tym się zająć,  

3) w zakresie obchodów 20 rocznicy śmierci Ks. Pieczki przekazał, że jak co roku miasto 
przyłączy się do obchodów, obecnie oczekuje się na propozycje komitetu organizacyjne-
go, 

4) w zakresie wydawania kalendarza promującego raciborskie firmy przekazał, że zawsze 
odbywa się przetarg, miasto nie prowadzi katalogu firm, wskazał, że jest ich zarejestro-
wanych ponad 4 tyś. Miasto jedynie wysyła oferty do tych firm o których wie, że są zain-
teresowane.   
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5) w zakresie wprowadzenia zakazu sprzedaży alkoholu na boiskach raciborskich LKS-ów 
przekazał, że koncesja na sprzedaż alkoholu zawsze jest badana przez urząd miasta. Do-
dał, że podczas meczów na pewno nie można piwa sprzedawać, każde tego typu zdarze-
nia należy zgłaszać do Straży Miejskiej.  

Ad 22. Zakończenie sesji

− Przew. RM Tadeusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady Miasta 
Racibórz, godz. 1620.

Protokołował:
Leszek Jureczko

Przewodniczący Rady

    Tadeusz Wojnar
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